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Pensionärsrådet 

 

 

 

Besök: Storforsplan 36, Farsta centrum 

Post: Box 113, 123 22 Farsta 

Tel växel: 08 508 18 000 

E-post: farsta@stockholm.se 

Hemsida: www.stockholm.se/farsta 

 

 

Pensionärsrådets sammanträde  
den 4 december 2017 

 

Ledamöter  

Christina Johansson, tjänstgörande 

vice ordförande 

 

SPF Farsta 

Inger Sjöberg  PRO Farsta centrum 

Gun-Britt Dahlberg PRO Farsta strand 

Greta Jönsson, ledamot SPF Sköndal 

  

Tjänstgörande ersättare  

Bror Palmäng PRO Sköndal 

  

Ersättare  

Lisbeth Andersson  §§ 1-3 PRO Farsta centrum 

Alexandra Posacki SPF Farsta 

Yvonne Algård SPF Sköndal 

  

Förhinder  

Berit Johansson, ordförande PRO Tallkrogen-Gubbängen 

Susanne Watthiersson, ersättare PRO Hökarängen 

  

Tjänstepersoner  

Kerstin Sandström §§ 1-2 förvaltningschef 

Per-Ove Mattsson avdelningschef beställare 

Maria Premfors verksamhetscontroller 

Pia Sundqvist nämndsekreterare 

 

 

 

 

 

Sekreterare 

 

 

 

 

Vice ordförande Ledamot 
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§ 1  Godkännande av dagordningen, val av justerare, 

anmälan av protokollet från förra sammanträdet 

Dagordningen godkändes. Protokollet justeras av tjänstgörande 

vice ordföranden och ledamoten Inger Sjöberg tisdag den 5 

december. 

 

Protokollet från rådets sammanträde den 6 november och det 

extra sammanträdet den 13 november 2017 anmäldes och lades 

till handlingarna. 

 

§ 2  Dagens gäst: Förvaltningschef Kerstin Sandström 

Stadsdelsdirektör Kerstin Sandström besökte rådet och berättade 

lite övergripande om sitt arbete. Utöver att vara ytterst ansvarig 

för att verksamheterna bedrivs på ett bra sätt och att uppdrag från 

nämnden och kommunfullmäktige verkställs, så deltar hon bland 

annat i ett par stadsövergripande styrgrupper, om hemsjukvård 

och om trygg hemgång från sjukhusvård.  

 

Aktuellt framöver är att hemtjänstpersonal ska få utbildning i 

enklare matlagning, att vård- och omsorgsboendet Postiljonen 

som har drivits på entreprenad i många år kommer att återgå till 

kommunal drift i slutet av nästa år, att det pågår mycket och bra 

seniorverksamhet på Tuben och att även Mötesplatsen i Fagersjö 

kommer att erbjuda aktiviteter för seniorer framöver.  

 

Rådet resonerade med Kerstin om att det mesta av nästa års 

budgetökning inom äldreomsorgen går åt till att täcka 

löneökningar och hyreshöjningar, om hur viktigt det är att samma 

personal besöker brukare inom hemtjänsten, om vilka kriterier 

som används vid upphandling av måltider och om kvaliteten i 

mat och måltider vid äldreboenden samt om den nya 

boendeformen seniorboende. 

 

§ 3  Ärenden till nämndsammanträdet den 14 december 

Ärende nr 6: Medborgarundersökningen 2017 

Rådet frågade om Tyck-till-appen men hade i övrigt  inga 

synpunkter. 
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Ärende nr 7: Trygghetsmätningen 2017 

Rådet kritiserade den övre gränsen för deltagande – 79 år – 

eftersom även många över den åldern kan ha synpunkter på 

trygghetsfrågor. Förvaltningen lovade skicka kritiken vidare till 

socialförvaltningen, som ansvarar för mätningen. 

 

Ärende nr 10: Stadsdelsnämndens pensionärsråd 2018 

Rådet hade fått ärendet endast för kännedom. 

 

Ärende nr 14: Offentliga rum – förslag till komplettering av 

Framkomlighetsstrategin. Svar på remiss från kommunstyrelsen 

Rådet delade de synpunkter som förvaltningen framför. Rådet 

menade också att om offentliga rum ska leva året runt så krävs 

snöröjning och halkbekämpning av avsevärt bättre kvalitet än 

idag. Rådet ansåg vidare att bilister behöver bättre förutsättningar, 

både privatbilismen och den som är nödvändig för att närings-

verksamhet ska fungera. Bilen är viktig för många stockholmare. 

 

§ 4  Rapport från nämndens dag om verksamhetsplan 2018  

Alexandra Posacki rapporterade från stadsdelsnämndens planerings-

dag om nästa års verksamhetsplan den 24 november och redogjorde 

för de synpunkter hon och Bror Palmäng framförde, utifrån rådets 

resonemang vid det extra sammanträdet den 13 november – se 

bilaga 1. 

 

§ 5  Möjlighet till parboende på ombyggda Edö  

Enligt överenskommelse vid rådets förra ordinarie sammanträde 

hade förvaltningen inför dagens sammanträde skickat ut stadens 

riktlinjer och anvisningar när det gäller möjligheten till 

parboende vid vård- och omsorgsboenden. Rådet tackade för 

informationen och konstaterade att möjligheten till parboende vid 

demensboenden kanske inte är något som rådet ska driva. 

Avdelningschef Per-Ove Mattsson bekräftade att det inte heller 

finns någon efterfrågan på detta, att förvaltningen haft ett enda 

sådant ärende de senaste åren. 
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Förvaltningen redogjorde även för nämndens genomförandebeslut 

om Edö. Förvaltningen har inte fått något uppdrag att särskilt 

ordna för parboende när boendet byggs om. 

 

§ 6  Information från förvaltningen 

Per-Ove Mattsson berättade att arbetet med verksamhetsplan 

2018 är inne i ett intensivt slutskede, med deadline idag klockan 

12.00. Det bestämdes att rådet och förvaltningen gör en 

genomgång av verksamhetsplanen vid sammanträdet den 22 

januari. 

 

Som meddelats tidigare kommer avdelningschef Jonas 

Wilhelmsson vid årsskiftet att ta över som förvaltningens 

ansvarige vid rådets sammanträden. Per-Ove tackade för ett gott 

och trevligt samarbete under de gångna åren, och lovade 

återkomma när rådet vill diskutera de områden som han ansvarar 

för, beställarsidan av äldreomsorgen. 

 

Verksamhetscontroller Maria Premfors, som samtidigt tar över 

sekreterarskapet i rådet efter nämndsekreteraren Pia Sundqvist, 

presenterade sig och berättade lite om vad hon har arbetat med 

tidigare, och vilka hennes huvudsakliga områden är nu. 

 

§ 7  Genomgång av tidplan och balanslista 

Rådet gick igenom och uppdaterade balanslistan över frågor, 

besök och liknande – se bilaga 2. 

 

§ 8  Övriga frågor  

Inga övriga frågor togs upp.  

 

§ 9  Sammanträdet avslutas 

Alla önskade varandra god jul och ett gott nytt år. Vice 

ordföranden avslutade sammanträdet. 

 

 


